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Vážení občané,  
 

 
 Doudlebský parčík před úřadem městyse se krásně zelená. Po 
loňském odborném zásahu na stromech, stavebních úpravách a výsadbě 
nové zeleně a květin dostal úplně nový kabát. Přestože jsme byli nuceni 
být 4 dny bez dodávky elektrické energie, doufám, že výsledná podoba 
budovy trafostanice se vám nyní zamlouvá a nově upravený park již 
nehyzdí.  

Upravený parčík je pěkný i loňské oslavy výročí obce se vydařily, 
a proto chceme letos navázat dalším kulturním programem a zkusit 
položit základy k nové tradici – Vítání léta. Školská a kulturní komise 
připravila řadu vystoupení. Letošní program bude skromnější, ale 
předpokládám, že si každý z pozvánky, která je uvedena na vnitřním 
přebalu tohoto čísla zpráv, to své vybere.   

Hezké prázdniny a letní pohodové dny vám přeje 
 

Jiří Kaplan, starosta městyse  
 

----------------------------------------------------------------------------------------- 
Oznámení: 

V době od 12. 7. do 23. 7. 2010 
bude omezen provoz úřadu městyse. 

(na budově se bude provádět výměna oken) 
 

----------------------------------------------------------------------------------------- 
 

 
 
MÍSTNÍ KNIHOVNA    
 
KNIHOVNA BUDE V ČERVENCI A SRPNU OTEVŘENA       
POUZE  V  PONDĚLÍ        9,00 – 12,00     13,00 – 17,30 hod. 
V druhé polovině července bude z technických důvodů zavřeno, přesné 
datum bude včas oznámeno na dveřích knihovny  a rozhlasem.   

 



 
Doudleby jako samosprávná obec 
 
   Posledně zmíněné školské zákony z konce 70. let 19. století 
nebyly prvními ani posledními v prosazování záměrů a zájmů 
mocenských sil habsburské monarchie státními orgány. Určitý systém do 
vzdělávání vnesla prvně již Marie Terezie na základě zkušeností 
pedagoga J. I. Felbigera, opata augustiniánského kláštera v Zaháni (město 
v jihozápadním Polsku). Jeho Všeobecný školský řád pro německé 
normální, hlavní a triviální  školy na všech císařsko-královských 
dědičných zemích z roku 1774 měl 79 paragrafů. Školnímu vzdělávání 
dal jistý pevný  řád, zvýraznil požadavky na kvalitu učitelů a vytyčil 
určité konkrétní požadavky na školské zařízení. Jeho hlavní myšlenky lze 
vyjádřit ve dvou ohledech -  školství se ujal stát a byla zavedena 
všeobecná vzdělávací povinnost pro děti poddaných. Řád ovšem také 
určoval, že dozor nad triviálními školami vykonával místní farář, po 
stránce administrativní a hospodářské místní školní dohlížitel. Jejich 
posloupnost v Doudlebách uvedl podle školní kroniky jmenovitě V. 
Koďousek (Monografie Doudleb strana 33 a 197). Následovaly ještě dvě 
úpravy – v roce 1805 a 1855. Obě v mnohém upřesňovaly ustanovení 
Všeobecného školského řádu a potvrzovaly privilegia katolické církve a 
jejího dozoru nad všeobecným školstvím. 
   Uplatňování změn podle školských zákonů z konce 70. let 19. 
století  přinášelo i jiné obtíže než ty, které jsme uvedli minule. Podle 
záznamů školní kroniky nevešla opatření v platnost ihned, neboť 
nevyvolala všeobecný souhlas a nebyla oznámena administrativní cestou. 
V Rychnově nad Kněžnou byl sice zvolen okresní inspektor (dohlížitel), 
avšak funkce se neujal. Byl v roce 1872 nahrazen novým. Respektováno 
nebylo ustanovení o osmileté školní docházce, neboť ti, na něž se 
vztahovalo, do školy nechodili. Někteří přestávali docházet ještě než 
dosáhli dvanácti let. Jejich postup podporovala i liknavost místních 
školních rad. Již jsme se zmínili, že v Doudlebách do roku 1872 nebyl 
školní dohlížitel zvolen. Ostatně většinou pocházel z řad místních rolníků 
a pro ně návštěva školy do 14 let nebyla z hospodářských důvodů příliš 
přijatelná. I v Doudlebách vznikl dočasně nevraživý vztah mezi školou a 
dohlížitelem. Velmi často pak rolníci žádali pro děti o úlevu od školy, 

zvláště v sezónních pracích. Navíc byli dohlížitelé příslušníky 
římskokatolické církve a tradice jejího dozoru nad školou se nutně 
promítala do jejich funkce.  
   Do povahy školního vzdělávání a výchovy se od 70. let 19. století 
i v Doudlebách promítaly změny v hospodářském charakteru obce. 
Příznačným rysem rozvoje průmyslové výroby v našich zemích v 
poslední třetině 19. století byl rozvoj cukrovarnictví. K jeho projevům 
patřilo založení cukrovaru v Doudlebách. Továrnu nechalo postavit 
v roce 1870 konsorcium (z latinského consortium – spoluúčast, 
příležitostné spojení obchodních a finančních podniků k provedení 
určitého záměru). Tvořilo je několik osob a obchodníků z Brna. 
Účastníkem byl také hrabě Otokar z Bubna a Litic, otec jeho manželky a 
další, mezi nimiž byli i Židé. V srpnu 1869 byla pro  staveniště prodána 
obecní louka o výměře přes 4 ha v místech budov a pozemků pozdější 
textilní továrny. Část pozemků, které sloužily jako doplněk pro obživu 
učitele, ztratila i škola. Stavba byla zahájena 15. 3. 1870. Jednání s obcí o 
staveništi, obstarávání staviva a dozor při stavbě vedl pan Josef Jehnička 
(kasír – účetní), který dlel v Doudlebách od září 1869. Cukrovar měl mít 
kapacitu 200 000 až 300 000 centů řepy. Zázemí cukrovaru pro pěstování 
cukrové řepy nebylo v okolí Doudleb pro méně kvalitní půdu dostatečně 
velké, možnost ze západního   sousedství (Kostelec – Týniště)  však  
padla, neboť v Kostelci vystavěl cukrovar hrabě Kinský. Až do postavení 
železnice bylo uhlí dováženo povozy  z Chocně. V kampani 1870 se 
zpracovalo 80 000 centů řepy a v následující jen 50 000. Pro nedostatek 
řepy se v roce 1872 od kampaně upustilo. Souběžně s cukrovarem 
probíhala nákladem téměř 4 000 zlatých oprava silnice přes Vyhnánovský 
kopec pro lepší spojení s místy nad ním se nacházejícími.       
   Snaha konsorcia převést cukrovar na akciový (kapitál společnosti 
tvoří vklady účastníků,  akcionářů, vlastníků akcií - cenných papírů, 
potvrzujících kapitálovou účast na podnikání) nenašla patřičný ohlas. 
Provolání, které bylo zveřejněno v srpnu 1871 v Národních listech, 
oznamovalo prospěšnost i výhodnost podniku a ustavení  zařizujícího 
komitétu. Členem byl též doudlebský mlynář F. Suchánek, rolník F. 
Kněžek, rovněž i zástupci okolních míst. Schůze akcionářské společnosti 
byla svolána  na 25. březen 1872, s pozvánkou bylo spojeno provolání, 
vysvětlující výhodnost přeměny se získáním podílu. Přes tyto skutečnosti 



se přeměna cukrovaru v akciový neuskutečnila. Jakoby oslovení 
předvídali finanční krach, k němuž v roce 1873 došlo na vídeňské burze. 
Člen konsorcia pan Karel Stummer převzal továrnu za původně určenou 
cenu 220 000 zlatých a přetvořil ji s dalším nákladem asi 100 000 zlatých 
 na rafinerii s 200 zaměstnanci.  

  
pokračování příště  

Jan Kaplan, kronikář 
 
----------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 

 
 

My, senioři se scházíme pravidelně v Klubu v úterý a čtvrtek. 
Podle svátků v kalendáři slavíme Den dětí a seniorů, Den matek, 
Mikuláše, Vánoce a Silvestra a nezapomínáme přivítat i Nový rok. Vždy 
při těchto setkáních si připomínáme různé zvyklosti našich předků i to, 
jak se slaví tato výročí nejen u nás, ale také i v jiných zemích. Při tom si 

popovídáme, vypravujeme různé vtipy, zazpíváme a hlavně se zajímáme 
o dění v naší obci.  

Každé čtvrtletí oslavujeme narozeniny našich členů a ti, kteří mají 
kulaté výročí s 0 a 5 na konci, dostávají na památku malý dárek.  

V březnu oslavila v Klubu 
své významné životní 
jubileum nejstarší občanka 
Doudleb paní Anna 
Pavlištová a my gratulanti 
jsme ji popřáli do té 
stovky hodně  elánu a 
zdraví a nechali ji zahrát 
směs písniček 
v Hradeckém rozhlase. 

V našem Klubu jsme také slavili diamantovou svatbu manželů 
Dostálových (dlouholetých členů).  

Zdravotní problémy našich seniorů jsou důvodem, proč nejezdíme 
již na vzdálené výlety, ale dáváme přednost výletům po našem regionu. 
V minulém roce jsme se zúčastnili všech společenských akcí, které 
pořádal  Městyse Doudleby (byly to oslavy 750 let výročí). Také jsme 
objednali pořad Písničky naší babičky, které financoval městys.  V rámci 
Poláčkova léta jsme byli  autobusem v Rychnově n. K. na lidové operetce 
Srdce v rákosí. Jedno odpoledne jsme věnovali prohlídce  doudlebského 
zámku. V říjnu jsme se zúčastnili vyhlášeného setkání harmonikářů na 
Rabštejně a v prosinci vánočního koncertu V. Hybše. Několik našich 
členek navštívilo představení Bláznivé nůžky v Pardubicích. Zásluhou 
pana doc. J. Kaplana jsme se virtuálně podívali do Nizozemska, Belgie, 
Černé Hory a Polska, promítáním videa. Jsme jeho vděčnými  diváky a 
pozornými posluchači jeho doprovodných výkladů o životě, kultuře a 
přírodě v jiných zemích.  

Klub důchodců trvá již 27 let. Plní své společenské poslání a 
zpříjemňuje život doudlebským seniorům. Toto mu umožňuje finanční 
příspěvek a spolupráce s úřadem městyse a za to mu patří náš dík!  

Výzva seniorům: Nevyčítej životu, co ti nedal, ale uč se oceňovat, 
co ti dal. 

Za klub důchodců: Marie Kopsová 



Výlet do Muzea loutek a na Kočičí hrádek  
 

V sobotu 5. června pořádala Školská a 
kulturní komise výlet do Muzea loutkářských kultur 
v Chrudimi a na Kočičí hrádek ve Slatiňanech.  
  Jako první jsme navštívili muzeum, kde 
jsme si prohlédli tradiční marionety z různých 

pohádek a divadel. Zajímavá byla výstava loutek z celého světa. 
Neobvyklé bylo předvedení loutek luminiscenčního divadla, které ve tmě 
zářily výraznými reflexními barvami. A nechyběla tu ani divadelní herna, 
kde si děti vyzkoušely hraní s marionetami. 

Ve Slatiňanech jsme příjemnou 
procházkou kolem hřebčína došli na Kočičí 
hrádek. Ač je to hrádeček opravdu nevelký, 
děti si v něm prolezly všechna zákoutí i věže. 
Díky krásnému počasí se výlet vydařil ke 
spokojenosti i těch nejmenších - dvouletých 
účastníků.  

 
Kateřina Čižinská 

---------------------------------------------------------------------------- 
 

Průzkum zájmu o využití osobní asistence a tísňové péče 
na Kostelecku 

 

V rámci projektu Rozvoj dostupnosti a kvality sociálních služeb v 
Královéhradeckém kraji, který je financován z prostředků Evropského 
sociálního fondu a státního rozpočtu ČR prostřednictvím Operačního 
programu Lidské zdroje a zaměstnanost, jsme se rozhodli zjistit, zda 
osoby, které pobírají příspěvek na péči, mají zájem o využití osobní 
asistence a tísňové péče. Osobám, kterým byl tento příspěvek přiznán, 
jsou z důvodu dlouhodobého nepříznivého zdravotního stavu závislé na 
pomoci jiné osoby, a to v oblasti péče o vlastní osobu a soběstačnost. 

Respondenty se stali klienti z celého území Kostelecka (tj. 22 
obcí), kteří pobírají příspěvek na péči, a celkem odpovídalo cca 80 osob 
ve věku od 18 do 90 let. 

Osobní asistence je služba, která poskytuje dlouhodobější pomoc 
v domácnostech klientů, při doprovodech k lékařům, na úřady, při 
pohybu po městě apod. Služba je poskytována za úhradu cca 85,- Kč za 
hodinu a lze ji využívat 24 hodin včetně dnů volna. Tuto službu lze hradit 
z příspěvku na péči. 

Na základě odpovědí by tuto službu využilo ihned 11 klientů a při 
zhoršení zdravotního stavu dalších 31 osob. Respondenti, kteří 
odpovídali, že by službu nevyužili, se odvolávali na péči rodiny a využili 
by ji pouze v případě nouze nebo v době dovolené. Klienti by nejvíce 
službu využívali 3-6 hodin denně. 

V současné době Vám již můžeme pomoc osobních asistentů 
nabídnout. V případě zájmu můžete kontaktovat občanské sdružení 
HEWER na telefonním čísle 736 505 553, kde Vám poskytnou bližší 
informace, popř. můžete využít webové stránky www.pecovatel.cz. 

Tísňová péče, je služba, která se poskytuje nepřetržitě v 
domácnosti uživatele pomocí technického zařízení, které je napojeno na 
dispečink. V případě nouze vyjíždí za klientem pracovníci služby. Pomoc 
v případě pádu, zhoršení zdravotního stavu a nouzového stavu je 
poskytována za měsíční poplatek 500,- Kč. 

O tuto službu respondenti zájem neměli, pouze 14 osob by jí 
využilo v případě zhoršení zdravotního stavu a 3 osoby by jí využili 
ihned. Většina osob opět službu nepotřebuje z důvodu, že se postará 
rodina, pouze 10 osob odpovědělo, že je služba drahá. 

Z tohoto vyplývá, že většina osob, které jsou odkázané na péči 
jiné osoby, se převážně spoléhá na pomoc svých blízkých, rodiny. Často 
jsou však pečující osoby přetížené, a to jak fyzicky, tak psychicky. 

Podle průzkumu, který realizoval Královéhradecký kraj a zaměřil 
se na pečující osoby, vyplynulo, že potřebují nejen oddech, ale někteří i 
pomoc odborníka – psychologa. Psychickou úlevou by pro ně byl i větší 
společenský kontakt a zbavení se určitých stereotypů. Osobní asistence 
tak může pečujícím osobám ulehčit a zajistit péči ve stejném rozsahu. 

Za získané informace děkujeme pracovnicím z odboru sociálních 
věcí, které mají tuto agendu na starost a s klienty dotazníky vyplnily. 

 
Běla Kovaříčková – odbor sociálních věcí 

MěÚ Kostelec nad Orlicí 



Nová služba pro osoby s psychickým onemocněním 
 

Pomoc lidem s psychickým onemocněním, tak aby mohli žít 
v běžném prostředí samostatně, v souladu s ostatními obyvateli, nabízí 
služba Péče o duševní zdraví. Od října 2009 je pomoc dostupná také        
v Kostelci nad Orlicí. 

Život s psychickým onemocněním je velmi náročný. Nemocní 
lidé mají potíže s pohybem po městě, komunikací s lidmi, ale i běžným 
fungováním v domácnosti a aktivním přístupem k životu. 

Péče o duševní zdraví poskytuje pomoc lidem nad 18 let. Služby 
jsou poskytovány bezplatně v domácnostech duševně nemocných lidí. 
Služba usiluje o aktivní zapojení nemocných do řešení jejich situace. 
Pomáhá při vyřizování úředních záležitostí, s finančním hospodařením a 
vyřizováním dluhů a splátkových kalendářů. Služba také pomáhá při 
vyřizování povinností kolem bydlení, trénuje dovednosti v péči o 
domácnost a pomáhá řešit mezilidské vztahy v okolí uživatele. 

Občanské sdružení Péče o duševní zdraví funguje od roku 1995. 
Působí na území Pardubického a Královéhradeckého kraje. V našem 
městě poskytuje služby středisko Rychnov nad Kněžnou. Díky projektu 
Služby sociální prevence v Královéhradeckém kraji je zajištěno 100 % 
financování z Evropského sociálního fondu. 

Službu zprostředkuje odbor sociálních věcí Městského úřadu          
v Kostelci nad Orlicí, případně se můžete obrátit přímo na Péči o duševní 
zdraví, Panská 1492, Rychnov nad Kněžnou, telefon 494 322 025 nebo 
773 915 745. Informace o službě získáte na www.pdz.cz. 

Jiří Zeman 
 

----------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Co víme či nevíme o třídění odpadů  
 

Třídění odpadů je v dnešní době naprostou 
samozřejmostí. V bruselském regionu například od Nového 
roku zavedli povinné třídění plastů, skla, papíru, plechovek 
a nápojových kartonů. U nás zatím třídíme odpad dobrovolně. Množství 
měst a obcí, které se zapojují do sběru tříděného odpadu, však rok od 
roku narůstá.  

 

Co je třídění odpadu? 
Zjednodušeně řečeno - třídění odpadu je sběr jednotlivých druhů 

odpadů odděleně od ostatních. Roztříděné odpadky patří do speciálních 
kontejnerů. Takto připravený odpad se recykluje a může se znovu 
začlenit do výroby. Tím se šetří přírodní zdroje.  
Barevné kontejnery – co kam patří? 

Většinou najdete pohromadě 3 barevné kontejnery – žlutý, modrý 
a zelený. Žlutý kontejner je určen na plasty, modrý na papír a zelený na 
sklo.  

Na některých místech je vedle zeleného, také bílý kontejner. Oba 
jsou určeny na sklo. Do bílého kontejneru patří sklo čiré - průhledné 
lahve, sklenice a skleněné nádoby z domácnosti. Nesmí však být z 
varného skla. Do zeleného kontejneru se vhazuje sklo barevné – 
například lahve od piva, vína či limonád, tabulové sklo, sklenice a 
skleněné obaly od léků.  

Pro sběr nápojových kartonů slouží speciálně upravené popelnice 
v oranžové barvě. Někde se mohou kartony házet do žlutého kontejneru 
pro sběr plastů, nebo modrého kontejneru pro sběr papíru. Takové nádoby 
jsou označeny oranžovou samolepkou upozorňující, na možnost sběru 
nápojových kartonů. 

Čím dál častěji přibývají kontejnery hnědé - na bioodpad. Do nich 
mohou lidé vyhazovat zbytky jídel nebo vybraný zahradní odpad. 

Zvolna se začínají objevovat červené kontejnery na drobnou 
elektroniku. Měly by pomoci zabránit vyhazování elektrospotřebičů do 
běžného komunálního odpadu a zároveň zlepšit recyklaci těchto výrobků. 
Existují také speciální kontejnery určené ke sběru textilu. Do nich se 
mohou odkládat oděvy, boty, kabelky a tašky, povlečení, ručníky, oděvní 
doplňky nebo hračky. Použitelné textilie se vytřídí a jsou pak nabídnuty 
k charitativním účelům.  

 „Kontejnerů na tříděný odpad stále přibývá. 
V Královéhradeckém kraji je v tuto chvíli rozmístěno 11700 kontejnerů 
na tříděný sběr. Oproti roku 2008 je to nárůst o 11%.  Třídí tu 399 ze 448 
obcí, což je téměř 90%. Lidé chápou, že pro hezčí a zdravější prostředí 
musí něco udělat i oni sami.  Doufám, že počet lidí, kteří třídí odpad a 
kteří jsou přesvědčeni o tom, že třídit je správné, bude i nadále narůstat.“  
 



Pytlový sběr 
Kromě třídění odpadu do samostatných nádob využívá řada obcí 

sběr do pytlů. Výhodou tohoto systému je, že se dá lehce upravit podle 
místních podmínek. Je dobře použitelný nejen v menších obcích, ale i ve 
větších městech.  

 „Tento způsob třídění je vhodným doplňkem nádobového způsobu 
sběru. Zejména ve venkovských zástavbách a oblastech s nízkou hustotou 
obyvatel.“. 

Další informace o třídění odpadů v Královéhradeckém kraji 
najdete na www.cistykraj.cz. 

Tomáš Pešek, regionální manažer EKO-KOM, a.s. 
Tel.: 721 562 554, e-mail.: pesek@ekokom.cz 

 

----------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Info o cyklobusech 
 

Období provozu: 29. 5. - 28. 9. 2010 
o sobotách, nedělích, svátcích 

 

Euroregion Glacensis nabízí 
aktualizovaný jízdní řád společně s 
turistickou mapou. Materiál bude k 
dispozici                    v informačních 
centrech v Královéhradeckém i 
Pardubickém kraji a přímo v cyklobusech, 
stejně tak v běžných linkových autobusech. 

V tomto materiálu naleznete veškeré 
jízdní řády cyklobusů pro letošní rok.  

Novinkou je zavedení nové linky 
z Jaroměře přes Třebechovice pod Orebem, 
Opočno, Dobrušku s cílovou stanicí na 
Šerlichu. Bude tak posílena tato oblast 
Hradecka.  

Nadále zůstávají v provozu turisty 
oblíbené linky s cílovými stanicemi na 
Šerlichu a Mezivrší. 

Co se děje v létě v Orlických horách a Podorlicku? 
 

Cestovní agentura Orlické hory a Podorlicko připravila pro 
obyvatele regionu a turisty několik nevšedních zážitků. Až čtyři dny 
v týdnu můžete cestovat za krásami a zajímavostmi, které jen tak běžně 
v nabídce nenajdete. 

Každou  červencovou a srpnovou neděli je pro děti 
nachystáno pohádkové putování. Udělejte si neděli sami pro sebe a 
pošlete vaše děti prožít s námi pohádkový den. Uvidí říši skřítků, 
vykoupou se s vodníkem Broumarem a stanou se účastníky pohádkového 
odpoledne na tábořišti Vochtánka. 

Co musíte udělat? Zvednout telefon, zavolat na bezplatnou linku 
800 10 15 20, nahlásit termín výletu, jméno a věk dítěte a místo odkud 
bude nastupovat. 

Naši dispečeři Vám řeknou, aby si Vaše ratolest vzala plavky, 
ručník a malé pití. Vy ji potom celý den neuvidíte ☺.  
Místa nástupu: Letohrad, Žamberk, Kunvald, Rokytnice, Pěčín, 
Javornice, Rychnov, Solnice, Dobruška, Opočno. 
Cena: 230,- Kč (celodenní dozor, soutěžní kartičky, vstup na 
koupaliště, 2x jídlo + pití). 
Věk: od 4 let dle samostatnosti dítěte a uvážení rodičů. 
Pokud dáte dohromady celou skupinu – tj. 14 dětí, přijedeme pro Vás i na 
místo mimo jízdní řád! DOPRAVA ZDARMA !!!  

Pro milovníky tradic a řemesel jsou zde prázdninové čtvrtky.  
Tuhle něco ochutnám, támhle zkusím něco vyrobit. Na vlastní oči, nosy i 
pusy vyzkoušíte produkty mistrů řemesel z Orlických hor a Podorlicka. 
Čekají Vás nevšední exkurze v pražírně kávy, kovolitectví, pivovaru. 
Navštívíte muzeum železnice a nádherné autentické dílny. 

Výlet je určen pro 14 osob, pro které přijedeme kamkoliv po 
regionu včetně Hradce Králové a Pardubic. Doprava je také do určitého 
počtu kilometrů zdarma. 
Cena: 349,- Kč (exkurze pražírna kávy + ochutnávka, exkurze 
kovolitectví + dárek, exkurze pivovar s obědem a ochutnávkou, prohlídka 
muzea železnice, ochutnávka medoviny, exkurze dílny + nápoj, 
průvodce). 

Tím ale nekončíme, dále pro Vás připravujeme výlet pro 
milovníky vojenské historie. Kam až dojely tanky? Střílelo se? To vše a 



mnohem více ze zákulisí války v česko-polském příhraničí si vyzkoušíte 
na vlastní kůži v bojovém vozidle s kusem žvance z polní kuchyně každé 
prázdninové úterý. 

Jste zatvrzelí sportovci? Je libo naučit se na bruslích? Nebo se 
projet na kolech po nově upravených cyklostezkách? To vše a mnohem 
více nabízí ve svém království Orlická cyklo a in-line královna. Společně 
navštívíme jedno z nejimpozantnějších muzeí v regionu – jak jinak než to 
řemesel v Letohradě a dále již budeme pokračovat sportovním výkonům 
vstříc – o červencových a srpnových sobotách. 
 

Celý projekt podpořil Královéhradecký kraj! 
 

Cestovní agentura Orlické hory a Podorlicko 
Panská 1492, 516 01 Rychnov nad Kněžnou 

494 322 052, 774 125 014, sutova@dsohp.cz 
 

    
 

ŘEDITELSTVÍ OBCHODNÍ 
AKADEMIE  T. G. MASARYKA V KOSTELCI NAD ORLICÍ  
 

s hlubokým smutkem oznamuje, 
že kolektiv bývalých zaměstnanců školy dne 8. června 2010 náhle opustil 

pan Mgr. Čestmír Zatloukal 
bývalý učitel chemie, biologie a ředitel školy 

 

Pan Čestmír Zatloukal se nezapomenutelně zapsal do srdcí kolegů a studentů 
jako nadšený učitel chemie a biologie na základních i středních školách. Řadu 
let pracoval jako trenér mládeže v řadě sportů z oblasti míčových her a vedl letní 
aktivity studentů, na které vždy rád vzpomínal. Svoji dlouholetou pedagogickou 
kariéru gradoval jako ředitel Střední ekonomické školy v Kostelci nad Orlicí. Po 
odchodu do důchodu ještě do roku 2003 učil na Obchodní akademii 
T. G. Masaryka.  

Čest jeho památce 
ZAMĚSTNANCI A VEDENÍ ŠKOLY 
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